
Dz-01.0021.1.4.2020 
 

 

PROTOKÓŁ NR 38/2020 

z 38. posiedzenia Zarządu Dzielnicy I Stare Miasto  

w dniu 18 lutego 2020 r. w godz. 18:00 – 19:15 

w siedzibie Rady i Zarządu Dzielnicy I Stare Miasto, Rynek Kleparski 4, II p. 
 

 

Po stwierdzeniu quorum posiedzenie Zarządu Dzielnicy I otworzył i prowadził 

przew. Tomasz Daros.  

Posiedzenie odbyło się w siedzibie Rady i Zarządu Dzielnicy I Stare Miasto, ul. Rynek 

Kleparski 4. Posiedzenie było prawomocne. Lista obecności w załączeniu. 

 

ad. 1 

Przew. p. Tomasz Daros przedstawił porządek posiedzenia. Nie było uwag do zgłoszonego 

porządku i został ustalony - jak niżej. 

1) Otwarcie, stwierdzenie prawomocności, ustalenie porządku posiedzenia.  

2) Projekt uchwały w sprawie konsultacji zmian w Zintegrowanym Systemie 

Gospodarowania Odpadami Komunalnymi na terenie Gminy Miejskiej Kraków. 

3) Projekt uchwały w sprawie korekty Uchwały Nr XVII/242/2020 Rady Dzielnicy I 

Stare Miasto z dnia 23 stycznia 2020 r. w sprawie kontynuacji umowy najmu części 

powierzchni dachu budynku VI Liceum Ogólnokształcącego przy ul. Wąskiej. 

4) Projekt uchwały w sprawie zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przy 

ul. Pawiej 5 

5) Projekt uchwały w sprawie montażu uchwytów do mocowania flag. 

6) Uchwała w sprawie delegowania członków Rady Dzielnicy I.  

7) Opiniowanie projektów uchwał umieszczonych w porządku obrad sesji XVIII. 

8) Oświadczenia i komunikaty, zamknięcie posiedzenia. 

 

 

ad. 2 

Projekt uchwały w sprawie konsultacji zmian w Zintegrowanym Systemie 

Gospodarowania Odpadami Komunalnymi na terenie Gminy Miejskiej Kraków. 

W lutym trwają konsultacje w sprawie zmian w Zintegrowanym Systemie 

Gospodarowania Odpadami Komunalnymi na terenie Gminy Miejskiej Kraków. Stawka 

naliczana od liczby zamieszkujących w danym lokalu osób jest najbardziej sprawiedliwa 

w skali Miasta i Dzielnicy I Stare Miasto. Zastosowanie stawki równej dla każdego typu 

gospodarstwa domowego godziłoby w niezamożne osoby samotne i mniej liczne rodziny 

na korzyść gospodarstw domowych z dużą liczbą osób, w tym silnie zaludnionych 

mieszkań studenckich i pracowniczych. Ustalenie stawki zależnej od metrażu (nawet 

regresywnej) również byłoby niesprawiedliwe i godziłoby w wymienione powyżej grupy 

mieszkańców i mieszkanek. W Dzielnicy I Stare Miasto powierzchnia lokali w starych 

kamienicach jest często większa niż w innych dzielnicach, więcej jest też lokatorów 

komunalnych (w tym również w kamienicach prywatnych) i wynajmujących na wolnym 

rynku. Wiele osób jest w trudnej sytuacji materialnej, w podeszłym wieku, 

gospodarujących samotnie lub tworzących mało liczne gospodarstwa domowe. Rada 

Dzielnicy I podziela zastrzeżenia co do naliczania stawek według zużycia wody, chociaż to 

kryterium może być przydatne do szacowania rzeczywistego stanu osobowego w lokalach 

mieszkalnych. Kolejnym specyficznym dla naszej Dzielnicy problemem jest uciążliwość 

lokali wynajmowanych na pobyt krótkoterminowy. Generują one więcej odpadów niż 

przeciętne gospodarstwo domowe. Z oczywistych względów nie jest możliwe przypisanie 

do nich liczby mieszkańców. W ich przypadku warto rozważyć zastosowanie innych 

kryteriów. 



Wobec tego wnosi się uwagi w ramach konsultacji zmian w Zintegrowanym Systemie 

Gospodarowania Odpadami Komunalnymi na terenie Gminy Miejskiej Kraków: 
1) Pozostawienie wydzielenia z nieruchomości mieszanych części zamieszkałej 

i niezamieszkałej oraz ustalanie dla obu części nowych zasad ustalania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

1) Stawki za odbiór odpadów komunalnych w budynkach jednorodzinnych, 

wielorodzinnych i częściach budynków zamieszkałych powinny być naliczane według 

liczby mieszkańców. 

2) Zastosowanie stawki regresywnej w celu zachowania preferencji dla rodzin 

wielodzietnych (obniżenie opłaty za każdą kolejną osobę zamieszkałą pod danym 

adresem). 

3) Zwiększenie upustu dla osób kompostujących. 

4) Stworzenie osobnych stawek dla lokali mieszkalnych wykorzystywanych na cele 

wynajmów krótkoterminowych. Opłaty powinny uwzględniać komercyjne 

wykorzystanie lokali i to, że szybka rotacja gości powoduje wytwarzanie większej ilości 

odpadów, najczęściej nie podlegających segregacji – rozważenie stawki zależnej od 

metrażu lub zużycia wody. 

 

Zarząd przyjął projekt uchwały w sprawie j.w.   

w głosowaniu: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 

Projekt do porządku sesji XVIII w dniu 20.02.2020 r., tryb nagły, referent Tomasz Daros. 

 

ad. 3 

Projekt uchwały w sprawie korekty Uchwały Nr XVII/242/2020 Rady Dzielnicy I 

Stare Miasto  z dnia 23 stycznia 2020 r. w sprawie kontynuacji umowy najmu części 

powierzchni dachu budynku VI Liceum Ogólnokształcącego przy ul. Wąskiej. 

W związku z nieścisłościami w Uchwale Nr XVII/242/2020 Rady Dzielnicy I Stare Miasto 

z dnia 23 stycznia 2020 r. w sprawie kontynuacji umowy najmu części powierzchni dachu 

budynku VI Liceum Ogólnokształcącego przy ul. Wąskiej dokonuje się korekty zapisów 

w § 1 oraz w uzasadnieniu. Pozostała treść Uchwały Nr XVII/242/2020  w sprawie j.w. 

pozostaje bez zmian. 

§ 1: W Uchwale Nr XVII/242/2020 z dnia 23 stycznia 2020 r. w sprawie kontynuacji 

umowy najmu części powierzchni dachu budynku VI Liceum Ogólnokształcącego przy 

ul. Wąskiej § 1. przyjmuje brzmienie: 

„Opiniuje się pozytywnie wnioski dotyczące zawarcia umów najmu części powierzchni 

dachu budynku VI Liceum Ogólnokształcącego przy ul. Wąskiej 7 z przeznaczeniem na 

stacje bazowe telefonii komórkowej.” 

§ 2: W uzasadnieniu:  

1) po słowach: „Wydział Skarbu Miasta Referat ds. Trwałego Zarządu i Użytkowania” 

dodaje się „pismo znak: GS-02.6871.1.3.2013.JK”. 

2) słowa: „(12 m2) z przeznaczaniem na stację bazową telefonii komórkowej na kolejne 

trzy lata” zamienia się na: „(21 m2) z przeznaczeniem na stacje bazowe dla dwóch 

dotychczasowych operatorów telefonii komórkowej na kolejne trzy lata”. 

Zarząd przyjął projekt uchwały w sprawie j.w.   

w głosowaniu: 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 

Projekt do porządku sesji XVIII w dniu 20.02.2020 r., tryb nagły, referent Tomasz Daros. 

 

ad. 4 

Projekt uchwały w sprawie zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przy 

ul. Pawiej 5. 

O opinię wystąpił Wydział Spraw Administracyjnych UMK (pismo znak: SA-

06.7340.94.2020) na wniosek przedsiębiorcy (przedłużenie zezwolenia). W trakcie wizji 

ustalono, że w odległości poniżej 50 m znajduje się wejście na teren Dworca Głównego. 

Rada Dzielnicy I Stare Miasto wydała pozytywną opinię w Uchwale Nr XXXI/402/2017 



z dnia 23 marca 2017 r. w sprawie zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych przy 

ul. Pawiej 5 w Krakowie. 

Opiniuje się pozytywnie wniosek w sprawie wydania zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych kategorii B w sklepie spożywczo-przemysłowym „Kuchnie Świata” 

zlokalizowanym przy ul .Pawiej 5, usytuowanym w Galerii Krakowskiej w Krakowie. 

Zarząd przyjął projekt uchwały w sprawie j.w.   

w głosowaniu: 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 

Projekt do porządku sesji XVIII w dniu 20.02.2020 r., tryb nagły, referent Tomasz Daros. 

 

ad. 5 

Projekt uchwały w sprawie montażu uchwytów do mocowania flag 

W następstwie sygnałów płynących od mieszkańców Rada Dzielnicy I Stare Miasto 

wnioskuje o montaż uchwytów do mocowania flag na latarniach ulic tworzących tzw. 

„pierwszą obwodnicę” tj. ciąg ulic: Basztowa, Dunajewskiego, Podwale, Straszewskiego, 

Podzamcze, Gertrudy, Westerplatte oraz na Placu Matejki. Dawniej powszechną praktyką 

była dekoracja na latarniach na ww. ulicach z okazji świąt państwowych lub miejskich. 

Można zauważyć, że do tej pory są uchwyty na starych latarniach przy ul. Straszewskiego, 

pomiędzy Filharmonią, a Zamkiem Wawelskim. Mieszkańcy Krakowa dostrzegają 

i doceniają dekorację patriotyczną w postaci stojaków na flagi na Rynku Głównym, 

Podgórskim czy innych lokalizacjach. Widzą także proporce i flagi wiszące pomiędzy 

kamienicami ul. Floriańskiej czy Grodzkiej, zgłaszają jednak potrzebę zintensyfikowania 

poprzez przywrócenie dekoracji latarni właśnie w obrębie “pierwszej obwodnicy”, jak to 

miało miejsce przed wielu laty. Aktualnie na pewno są takie rozwiązania technologiczne, 

które pozwolą na zamontowanie uchwytów i mocowań z  materiałów, by nie wpływały one 

negatywnie na estetykę latarni (np. rdzawe zacieki). Wieszanie flag (Polski, Krakowa, czy 

Unii Europejskiej) miałoby miejsce z okazji takich świąt jak 1 i 3 maja, 11 listopada oraz 

Święta Miasta Krakowa. 

§ 1: Wnosi się do Zarządu Dróg Miasta Krakowa o montaż uchwytów do mocowania flag 

na latarniach przy ulicach tworzących tzw. „pierwszą obwodnicę” tj. ciąg ulic: Basztowa, 

Dunajewskiego, Podwale, Straszewskiego, Podzamcze, Gertrudy, Westerplatte oraz na 

Placu Matejki. 

Zarząd przyjął projekt uchwały w sprawie j.w.  

w głosowaniu: 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 

Projekt do porządku sesji XIX w dniu 26.03.2020 r., referent Tomasz Daros. 

 

ad. 6 

Uchwała w sprawie delegowania członków Rady Dzielnicy I. 
W związku z zaproszeniami z MJO deleguje się: 

§ 1 

Deleguje się członków Rady Dzielnicy I Stare Miasto: Edytę Kruk i Macieja Wicherka  do 

udziału w komisji w dniu 27.02.2020 r. w sprawie ustalenia list potrzeb remontowych na 

rok 2021 Klubu Sportowego „Nadwiślan”, ul. Koletek 1 (wniosek ZIS). 

§ 2 

Deleguje się członków Rady Dzielnicy I Stare Miasto: Barbarę Zarzycką Rzeźnik i Martę 

Chlandę do udziału w komisji odbioru końcowego zadania „ Remont sanitariatu” w Szkole 

Podstawowej Nr 4, ul. Smoleńsk 5-7 w dniu 20.02.2020 r . (wniosek MCOO). 

§ 3 

Deleguje się członków Rady Dzielnicy I Stare Miasto do udziału w komisjach przeglądów 

placówek oświatowych w celu ustalenia list potrzeb remontowych na rok 2021 (wniosek 

MCOO): 

1) w dniu 9.03.2020 r. (Szkoły Podstawowe Nr: 4 i 7, Przedszkola Nr: 44 i 61): Marta 

Chlanda, Edyta Kruk, Wojciech Jakubowski, Barbra Zarzycka Rzeźnik, 



2) w dniu 10.03.2020 r. (Szkoła  Muzyczna, Szkoła Podstawowa Nr 1, Przedszkole 

Nr 1, Zespół Szkolno-Przedszkolny Nr 6): Edyta Kruk, Jędrzej Chodziński, Marcin 

Orski, Maciej Wicherek, 

3) w dniu 11.03.2020 r. (Szkoła Podstawowa Nr 22, Przedszkola Nr: 4 i 45, Zespół 

Szkolno-Przedszkolny Nr 3): Jacek Balcewicz, Małgorzata Bochenek, Alina 

Kamińska, Edyta Kruk. 

Zarząd przyjął Uchwałę Nr 52/2020 w sprawie j.w.  

w głosowaniu: 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 

 

ad. 7 

Zarząd opiniował projekty uchwał złożone do porządku sesji XVIII zwołanej na dzień 

20.02.2020 r.– jak niżej 

za : przeciw : wstrz. 

Projekt uchwały Komisji Praworządności i Porządku Publicznego 

w sprawie zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przy 

ul. Miodowej 21, referent Barbara Zarzycka Rzeźnik   

5:0:0 

Projekt uchwały Komisji Kultury i Dziedzictwa Kulturowego 

w sprawie ograniczenia wjazdu samochodów podczas Festiwalu 

Muzyki Żydowskiej „Szalom na Szerokiej", referent Alina Kamińska  

5:0:0 

Projekt uchwały Komisji Architektury i Infrastruktury Komunalnej 

w sprawie ustalenia warunków zabudowy dla inwestycji przy 

ul. Rogatka, referent Jędrzej Chodziński 

5:0:0 

Projekt uchwały Komisji Architektury i Infrastruktury Komunalnej  

w sprawie lokalizacji “gniazd” do segregacji odpadów komunalnych, 

referent Jędrzej Chodziński 

Poprawka zarządu: W § 2 projektu: skreśla się pkt nr 4 „Bracia 

Kapucyni ul. Loretańska 11”. 

5:0:0 

Projekt uchwały Komisji Architektury i Infrastruktury Komunalnej 

w sprawie ogródka kawiarnianego i zmiany sposobu parkowania na 

ul. Miodowej 19, referent Jędrzej Chodziński 

5:0:0 

Projekt uchwały Komisji Architektury i Infrastruktury Komunalnej 

w sprawie nadania nazwy skwerowi przy ul. Łobzowskiej, referent 

Jędrzej Chodziński 

5:0:0 

Projekt uchwały Komisji Architektury i Infrastruktury Komunalnej 

w sprawie dokumentacji projektowej dla planowanej inwestycji 

„Budowa kładki pieszo rowerowej przez rzekę Wisłę „Kazimierz-

Ludwinów”, referent Jędrzej Chodziński 

5:0:0 

Projekt uchwały Komisji Ochrony Zabytków i Środowiska  w sprawie 

przywrócenia do stanu pierwotnego pasa drogowego ulicy 

Warszauera, referent Jacek Balcewicz  

5:0:0 

Projekt uchwały Komisji Ochrony Zabytków i Środowiska w sprawie 

stworzenia Planu Zarządzania Przestrzenią i Obszarem wpisanym na 

listę Światowego Dziedzictwa UNESCO, referent Jacek Balcewicz. 

Poprawka zarządu: W uzasadnieniu skreśla się akapit zaczynający się 

od słów: „Coraz bardziej..” 

5:0:0 

Projekt uchwały Komisji Ochrony Zabytków i Środowiska w sprawie 

tabliczek informacyjnych na skwerach i placach, referent Jacek 

Balcewicz 

5:0:0 

Projekt uchwały Komisji Mieszkaniowej i Spraw Społecznych 

w sprawie ponownego zawarcia umowy najmu lokalu socjalnego przy  

ul. Bocheńskiej, referent  Małgorzata Bochenek  

5:0:0 

 



ad. 8 

Przew. p. Tomasz Daros poinformował, że do protokołu z poprzedniego posiedzenia 

Zarządu nie zgłoszono wniosków o sprostowanie. Protokół został przyjęty. 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia przew. p. Tomasz Daros zamknął posiedzenie 

Zarządu. 

 

 

      Przewodniczący Rady i Zarządu  

            Dzielnicy I Stare Miasto  

                   Tomasz Daros   
 

 

 

 
Protokół sporządziła: 

Barbara Radziszewska  


